

TALSMANDENS GRUPPE
 SPRECHERGRUPPE
 SPOKESMAN'S GROUP
 GROUPE DU PORTE-PAROLE
 GRUPPO DEL PORTAVOCE
 BUREAU VAN DE WOORDVOERDER

**INFORMATION
 INFORMATORISCHE AUFZEICHNUNG
 INFORMATION MEMO**

**NOTE D'INFORMATION
 NOTA D'INFORMAZIONE
 TER DOCUMENTIE**

Brussels, July 1976

GRANT OF AID BY THE EAGGF
GUIDANCE SECTION
FIRST BLOCK 1976

On 29 July 1976 the Commission of the European Communities granted a total of 73 263 471 u.a. to 201 projects as part of the first block for 1976.

The aid is divided as follows:

	<u>Number of projects</u>	<u>Aid in national currency</u>	<u>Aid in u.a.</u>
BELGIUM	24	Bfrs 254 492 932	5 089 859
DENMARK	7	Dkr 25 475 274	3 396 703
FRANCE	25	FF 71 467 347	12 867 285
GERMANY	47	DM 63 122 053	17 246 462
IRELAND	10	£ 1 728 484	4 148 358
ITALY	41	Lit 11 277 598 417	18 044 157
LUXEMBOURG	1	Lfrs 760 250	15 205
NETHERLANDS	20	Fl 20 745 134	5 730 700
UNITED KINGDOM	26	£ 2 801 978	6 724 742
	<u>201</u>		<u>73 263 471</u>

Germany, F.R. submitted 47 projects (for a total of DM 63 122 053), most of which (29), accounting for DM 40 078 586, concern the improvement of production structures.

Eighteen projects concern the improvement of farm roads in Baden-Württemberg (5 projects), Lower Saxony (1 project), Bavaria (4 projects), Hesse (1 project) and Schleswig-Holstein (7 projects), representing the sum of DM 23 983 119.

Nine projects, for the amount of DM 12 457 622, concern hydraulic works and soil improvement in Lower Saxony (5 projects), Hesse (2 projects) and North Rhine-Westphalia (2 projects).

The two remaining projects, representing DM 3 637 845, fall under the heading "miscellaneous": improvement of the vineyards in Franconia - phase 6 (Bavaria), and the expansion and modernization of an artificial insemination station at Helmstadt-Bargen (Baden-Württemberg).

The largest share of the DM 23 043 467 divided among 18 marketing projects is given to the meat sector where 7 projects share DM 11 326 726.

These involve the construction of slaughterhouses at Edewecht and at Oldenburg (Lower Saxony); construction of carcass disposal plants at Wöllstadt and Schwalmtal-Hopfgarten (Hesse) and at Höfen (Baden-Württemberg); addition of a by-products processing plant to the abattoir at Paderborn and construction of a marketing centre for horses at Münster, both in North Rhine-Westphalia.

The fruit and vegetable sector contains 2 projects accounting for DM 4 073 620; the construction and expansion of fruit and vegetable markets at Ingelheim and Maxdorf (Rhineland Palatinate).

The wine sector receives DM 6 869 204 for 7 projects. These concern the construction, expansion or modernization of cooperative wineries in Baden-Württemberg (5 projects) and the construction of wineries at Kitzingen (Bavaria) and Kapellen-Drusweiler (Rhineland Palatinate).

The 2 remaining projects are miscellaneous projects representing a total of DM 773 917 and concerning the construction of auction halls for flowers and ornamental plants at Stuhr-Heiligenrode (Lower Saxony) and Bonn (North Rhine-Westphalia).

In Belgium, the largest share of the Bfrs 254 492 932 allocated to 24 projects goes to 17 projects for improving production structures which receive Bfrs 187 380 653. Sixteen projects, which receive a total of Bfrs 181 500 805, concern the improvement of farm roads in the Provinces of Brabant, East Flanders, Hainault, Liège, Limbourg, Luxembourg and Namur, while the other project concerns hydraulic works in the Provinces of Brabant and Namur (Bfrs 5 879 848).

Of the 7 marketing projects, which represents Bfrs 67 112 279, 5 projects accounting for a total of Bfrs 45 290 125 concern the meat sector. These involve the establishment of a ham processing plant at Furnes (West Flanders) and of a pigmeat processing plant at Zolder (Limbourg); enlargement of the storage capacity of a meat processing plant at Westrozebeke (West Flanders) and of a slaughterhouse for calves at Oevel (Antwerp) and enlargement of a slaughterhouse together with the construction of a cutting plant at Malines (Antwerp).

The single project in the fruit and vegetable sector (for the sum of Bfrs 10 462 697) concerns the expansion of an auction hall at Hoogstraten (Antwerp) and the final project, representing Bfrs 11 359 457, covers the expansion of a horticultural auction hall at Brussels (Brabant).

Denmark has submitted 7 projects for total aid of Dkr 25 475 274, of which only one, representing Dkr 649 850, concerns the improvement of production structures: expansion and modernization of a cattle service station near Rangstrup, Jutland.

The 6 marketing projects account for a total of Dkr 24 825 424, of which Dkr 23 225 924 goes to the 5 projects in the meat sector: expansion or modernization of slaughterhouses at Trandbjerg (Samsø), Skive (Jutland) and Odense (Funen); expansion of a meat processing plant at Harup (Jutland) and the rationalization of 6 meat processing plants in Jutland and Zealand.

The remaining project, which accounts for Dkr 1 599 500, concerns the fruit and vegetable sector: expansion of a fruit store at Bløvsrød (Zealand).

France has submitted 13 projects for the improvement of production structures (for a total of FF 29 636 312) out of a total of 25 projects representing FF 71 467 347.

Of these 13 projects, 1 concerns the improvement of farm roads in the departement of Loxere (FF 750 000); three are concerned with waterworks (total aid FF 7 742 004) involving: the Aron and its tributaries (Nièvre), the valleys of the Artière and the Bédât (Puy-de-Dôme) (drainage of the Limagnes) and the Dôle Plain (Jura).

The 9 remaining projects are miscellaneous and represent FF 15 144 308: drinking water supply in the departements of Ardennes (2 projects), Aube, Calvados, Creuse, Finistère and Haute-Saône and rural electricity supply in the departements of Aveyron and Seine-Maritime.

The 12 remaining projects are all concerned with marketing and receive total aid of FF 41 831 035.

The meat sector contains 7 projects representing FF 24 121 974. These are: the transfer of the slaughterhouse at Lyon (Rhône), the cattle markets at Agen (Lot-et-Garonne) and Laval (Mayenne) and the stock market at Moulins (Allier); the construction of a porkmeat factory at Kingersheim (Haut-Rhin) and the expansion of three curing factories at St. André-Vieux-Jonc (Ain), Crémieu (Isère) and Seichamps (Meurthe-et-Moselle) (1 project).

The single project in the fruit and vegetable sector concerns the construction of a carrot storage and packing plant at Lanveur-en-Cléder (Finistère) and represents FF 1 742 775.

The amount of FF 7 314 186 was granted to the wine sector for 2 projects: the construction of a bottling plant and the modernization of 6 wine cooperatives in the departements of Drôme and Vaucluse (1 project) and the extension of a wine cooperative at Limoux (Aude).

The 2 remaining projects fall under the heading "miscellaneous" and represent FF 8 652 100: the construction of a distillery at Cazedarnes (Hérault) and of a transit silo at Macon (Saône-et-Loire).

In Ireland, of the 10 projects representing a total of £1 728 484, the only project for improving production structures concerns the improvement of the rural water supply at 18 locations in various parts of Ireland and represents £563 347.

The 9 remaining projects are all concerned with marketing and represent £1 165 137. The largest share goes to the meat sector, which submitted 6 projects for a total of £822 933. These concern the construction or expansion of slaughterhouses or meat processing plants in the counties of Dublin, Laois, Offaly, Roscommon, Sligo and Waterford. The fruit and vegetable sector is represented by 2 projects accounting for £40 316: the provision of additional facilities for processing frozen vegetables at Banagher (Offaly), and apple storage facilities at Dungarvan (Waterford). The remaining project (for £301 888) concerns the construction of an animal feed mill at Farranfore (Co. Kerry).

Italy submitted 41 projects for a total of Lit. 11 277 598 417, of which 17, involving Lit. 3 263 026 524, concern the improvement of production structures.

These include land improvement in the provinces of Bologna, Ferrara, Forli, Modena, Parma, Ravenna and Reggio Emilia (1 project); the construction or reinforcement of rural aqueducts in the provinces of Bolzano, Genoa, Imperia, Matera, Perugia and Terni; electrification in the provinces of Matera and Parma; afforestation in the provinces of Genoa, Matera and Rome; the replanting of specialized vineyards in the provinces of Ancona and Macerata and the construction of an artificial insemination centre for the study of the pathology of animal reproduction in the commune of Venaria (Turin).

The last project concerns various hydraulic and land drainage works around Gesico in the province of Cagliari.

The 2 mixed projects (representing Lit. 383 429 265) concern the construction: (1) of a plant for the production, harvesting and storage of animal feed and the purchase of farm machinery for maize cultivation in the province of Mantua, (2) of a centre to study, promote and increase the popularity of the Chianina Umbra breed of cattle at Perugia. Of the 22 marketing projects, which represent Lit 7 631 142 628, 4 (amounting to Lit 987 433 495) concern the fruit and vegetable sector: the construction or expansion of fruit and/or vegetable centres at Laives (Bolzano), Aldeno (Trento), Chieti Scalo (Chieti) and Udine.

Ten projects, amounting to Lit. 3 296 799 427, concern the wine sector. These involve the expansion of cooperative wineries in the provinces of Agrigento (2), Chieti (2), Padua and Reggio Emilia; the construction of a centre for harvesting and wine production at Montenaro di Bisaccia (Campobasso), a bottling plant at Squinzano (Lecce), a regional centre for marketing Sardinian wine at Cagliari and a regional centre for promoting and marketing wines of Friuli and Venezia Giulia at Zoppola (Pordenone).

The 8 remaining projects are miscellaneous projects representing Lit. 3 346 909 706. These involve: the construction of cooperative oil factories at Baiano (Aquila) and Montopoli Sabina (Rieti) and a plant for collecting and drying maize, growing seed, marketing brewer's barley and preparing feedingstuffs at Basiliano (Udine); the extension of plants for drying and storing maize in the province of Rovigo (2 projects); the modernization and restructuring of a cooperative feed mill at Gatteo (Forli); the completion of buildings for the collection, curing and storage of raw tobacco in several communes in the province of Perugia; the construction of a sugar-beet concentrate factory at Ostellato (Ferrara).

The single project submitted by Luxembourg concerns the construction of a seed drying and cleaning plant in the Diekirch-Ettelbruck region and represents the sum of Lfrs 760 250.

In the Netherlands, of the 20 projects totalling Fl 20 745 134, 7, accounting for Fl 9 750 320, concern the improvement of production structures: 2, representing Fl 418 762, concern waterworks in South Holland and Drenthe while 5 are miscellaneous projects accounting for Fl 9 331 558: reinforcement of the electricity network in Friesland; foundation of a conifer nursery in North Brabant; expansion of an experimental farm at Colijnsplaat (Zeeland); construction of a centre for rearing bull calves and an artificial insemination centre, situated respectively at Terwispel and Giekerk (Friesland).

The 2 mixed projects represent Fl 2 050 380 and concern the construction of an experimental factory for mushroom growing at Blitterswijck and an institute for research into animal feeding in East Flevoland.

Of the 11 marketing projects (totalling Fl 8 944 434), projects in the meat sector represent Fl 4 401 704. These involve: the construction or expansion of slaughterhouses in the provinces of North Brabant, Drenthe, North Holland, Gelderland (2) and Overijssel.

Two projects worth Fl 962 930 concern the fruit and vegetable sector: the installation of a gherkin sorter in a fruit and vegetable cooperative at Helden and the expansion of a fruit and vegetable auction mart at Grubbenworst, both in Limburg.

The 3 remaining projects are miscellaneous and total Fl 3 579 800: the expansion of flower auction centres at Honselersdijk (South Holland) and Vleuten (Utrecht) and the construction of a trading centre for flower bulbs at Lisse (South Holland).

2.

In the United Kingdom 7 projects representing £890 544 (out of a total of 26 projects amounting to £2 801 978) concern the improvement of production structures. All are concerned with drainage works in Cambridgeshire, Co. Durham, South Humberside, Lincolnshire (2), Nottinghamshire and Yorkshire.

There remain 19 marketing projects totalling £1 911 434.

Nine projects representing £1 220 736 concern the meat sector. These involve the construction, expansion or modernization of slaughterhouses or meat processing plants at Londonderry, Antrim and Newry (Northern Ireland), Turiff (Aberdeenshire), Saltcoate (Ayrshire), near Llanbyther (Dyfed), at Blaenavon (Monmouthshire), Brighouse (Yorkshire) and Manchester.

The fruit and vegetable sector is represented by 2 projects totalling £59 586: the provision of apple packing, grading and storage facilities at Armagh (Northern Ireland) and a plant for the extraction of apple juice at Killyman (Co. Tyrone).

The 8 remaining projects, representing £631 112, come under the heading "miscellaneous". These involve: the construction or expansion of cereal drying or storage plants at Mintlaw and Pitmedden (Aberdeenshire), Alloa (Clackmannanshire), Methil (Fife) and Strabane (Co. Tyrone); of seed preparation plants at Belfast (Ulster) and Twyford (Berkshire), and the construction of a lucerne processing unit at Wormersley (Yorkshire).

TALSMANDENS GRUPPE
 SPRECHERGRUPPE
 SPOKESMAN'S GROUP
 GROUPE DU PORTE-PAROLE
 GRUPPO DEL PORTAVOCE
 BUREAU VAN DE WOORDVOERDER

**INFORMATION
 INFORMATORISCHE AUFZEICHNUNG
 INFORMATION MEMO**

**NOTE D'INFORMATION
 NOTA D'INFORMAZIONE
 TER DOCUMENTIE**

Bruxelles, juillet 1976.

Octroi du concours du F.E.O.G.A.

Section orientation

Première tranche 1976

La Commission des Communautés européennes a octroyé un concours de 73.263.471 U.C. à 201 projets, le 29 juillet 1976, au titre de la première tranche 1976.

Le concours octroyé se répartit de la manière suivante :

	<u>Nombre de projets</u>	<u>Concours en mon- naie nationale</u>	<u>Concours en U.C.</u>
ALLEMAGNE	47	63.122.053 DM	17.246.462
BEIGIQUE	24	254.492.932 FB	5.089.859
DANEMARK	7	25.475.274 KR	3.396.703
FRANCE	25	71.467.347 FF	12.867.285
IRLANDE	10	1.728.484 £	4.148.358
ITALIE	41	11.277.598.417 Lit	18.044.157
LUXEMBOURG	1	760.250 FL	15.205
PAYS-BAS	20	20.745.134 Fl	5.730.700
ROYAUME-UNI	26	2.801.978 £	6.724.742
	<u>201</u>		<u>73.263.471</u>
	===		=====

L'Allemagne compte 47 projets (pour un montant de 63.122.053 DM), dont 29 projets d'amélioration des structures de production représentant la part la plus importante, soit 40.078.586 DM.

Dix-huit projets concernent l'amélioration de la voirie rurale dans le Bade-Wurtemberg (5 projets), en Basse-Saxe (1 projet), en Bavière (4 projets), en Hesse (1 projet), dans le Schleswig-Holstein (7 projets) et représentent la somme de 23.983.119 DM.

Neuf projets, pour un montant de 12.457.622 DM, portent sur des travaux hydrauliques et d'amélioration foncière en Basse-Saxe (5 projets), en Hesse (2 projets) et en Rhénanie-du-Nord-Westphalie (2 projets).

Les deux projets restants, représentant 3.637.845 DM, sont des projets "Divers" : des travaux d'amélioration du vignoble franconien - 6^e tranche - (Bavière) et l'extension et la modernisation d'une station d'insémination artificielle à Helmstadt-Bargen (Bade-Wurtemberg).

Sur les dix-huit projets de commercialisation représentant la somme de 23.043.467 DM, la part la plus importante revient au secteur "viande" avec un montant de 11.326.726 DM pour 7 projets.

Il s'agit de la construction d'un abattoir à Edewecht et à Oldenburg (Basse-Saxe); d'un atelier d'équarrissage à Wöllstadt et à Schwalmtal-Hopfgarten (Hesse); ainsi qu'à Höfen (Bade-Wurtemberg); d'un atelier de récupération de déchets d'animaux à l'abattoir de Paderborn et d'un centre de commercialisation pour chevaux à Münster, tous deux en Rhénanie-du-Nord-Westphalie.

Le secteur "Fruits et légumes" compte deux projets avec 4.073.620 DM; la construction et l'agrandissement de marchés aux fruits et légumes, à Ingelheim et à Maxdorf (Rhénanie-Palatinat).

Le secteur vinicole reçoit 6.869.204 DM pour 7 projets. Ils concernent la construction, l'extension ou la modernisation de caves coopératives dans le Bade-Wurtemberg (5 projets) ainsi que la construction de caves vinicoles à Kitzingen (Bavière) et à Kapellen-Drusweiler (Rhénanie-Palatinat).

Les deux projets restants sont de projets "Divers" qui représentent un montant de 773.917 DM et qui portent sur la construction de halls de commercialisation pour fleurs et plantes ornementales à Stuhr-Heiligenrode (Basse-Saxe) et à Bonn (Rhénanie-du-Nord-Westphalie).

En Belgique, parmi les 24 projets représentant la somme totale de 254.492.932 FB, la part la plus importante revient aux 17 projets d'amélioration des structures de production avec 187.380.653 FB. Seize projets, pour un montant de 181.500.805 FB, concernent des travaux d'amélioration de la voirie rurale dans les provinces de Brabant, Flandre orientale, Hainaut, Liège, Limbourg, Luxembourg et Namur, l'unique projet restant portant sur des travaux hydrauliques dans les provinces de Brabant et de Namur (5.879.848 FB).

Sur les sept projets de commercialisation, représentant 67.112.279 FB, cinq concernent le secteur "viande", pour un montant de 45.290.125 FB. Il s'agit de la création d'une installation de préparation de jambons à Furnes (Flandre occidentale) et d'un atelier de préparation de viande de porc à Zolder (Limbourg); l'agrandissement de la capacité de stockage d'une installation de préparation de viandes à Westrozebeke (Flandre occidentale), d'un abattoir de veaux à Oevel (Anvers) et d'un abattoir, avec création d'un atelier de découpe, à Malines (Anvers).

L'unique projet du secteur "Fruits et légumes" (pour un montant de 10.462.697 FB) porte sur l'agrandissement d'une criée à Hoogstraten (Anvers) et le dernier projet, représentant 11.359.457 FB, sur l'agrandissement des installations d'une criée horticole à Bruxelles (Brabant).

Le Danemark compte sept projets pour un montant de 25.475.274 DKr. dont un seul concernant l'amélioration des structures de productions représentant 649.850 DKr. : l'agrandissement et la modernisation d'un centre d'in-sémination artificielle pour taureaux près de Nr. Rangstrup (Jutland).

Les six projets de commercialisation représentent la somme totale de 24.825.424 DKr., dont 23.225.924 DKr. pour les 5 projets du secteur "viande" : l'extension ou la modernisation d'abattoirs à Tranebjerg (Samsø), à Skive (Jutland) et à Odense (Fionie); l'extension d'une unité de transformation de viande à Hurup (Jutland) et la rationalisation de six entreprises de transformation de viande situées dans le Jutland et le Seeland.

L'unique projet restant, représentant 1.599.500 DKr concerne le secteur "fruits et légumes" : l'extension d'un entrepôt pour fruits à Bløvsstrød (Seeland).

La France compte 13 projets d'amélioration des structures de production (pour un montant de 29.636.312 FF) sur un total de 25 projets représentant 71.467.347 FF.

Parmi ces treize projets, un concerne l'amélioration de la voirie rurale dans le département de la Lozère (pour un montant de 6.750.000 FF); trois portent sur des travaux d'aménagement hydraulique (pour un montant de 7.742.004 FF) : du Bassin de l'Aron et de ses affluents (Nièvre), des vallées de l'Artière et du Bédât (Puy-de-Dôme) (assainissement des Limagnes) et de la Plaine d'oloise (Jura).

Les 9 projets restants sont des projets "Divers" représentant 15.144.308 FF: alimentation en eau potable dans les départements des Ardennes (2 projets), de l'Aube, du Calvados, de la Creuse, du Finistère et de la Haute-Saône et électrification rurale dans les départements de l'Aveyron et de la Seine-Maritime.

Les 12 autres projets sont tous des projets de commercialisation bénéficiant d'un montant total de 41.831.035 FF.

Le secteur "Viande" compte sept projets représentant 24.121.974 FF. Il s'agit : du transfert de l'abattoir de Lyon (Rhône), des marchés aux bestiaux d'Agen (Lot-et-Garonne) et de Laval (Mayenne) et du foirail de Moulins (Allier); de la construction d'une usine de charcuterie à Kingersheim (Haut-Rhin) et de l'extension de 3 usines de charcuterie-salaisonnerie, à St-André-Vieux-Jonc (Ain), Crémieu (Isère) et Seichamps (Meurthe-et-Moselle) (1 projet).

L'unique projet du secteur "Fruits et légumes" porte sur la construction d'une installation de stockage et de conditionnement de carottes à Lanveur-en-Cleder (Finistère) et représente 1.742.775 FF.

Un montant de 7.314.186 FF a été octroyé au secteur vinicole pour 2 projets : la construction d'un chai d'assemblage et la modernisation de 6 caves coopératives dans les départements de la Drôme et du Vaucluse (1 projet) et l'extension d'une cave coopérative à Limoux (Aude).

Les deux projets restants sont des projets "Divers", représentant 8.652.100 FF : la construction d'une distillerie à Cazedarnes (Hérault) et d'un silo de transit à Mâcon (Saône-et-Loire).

En Irlande, parmi les 10 projets représentant un total de 1.728.484 £ l'unique projet d'amélioration des structures de production concerne l'amélioration en eau potable de 18 localités rurales dans différentes parties de l'Irlande et représente 563.347 £.

Les neuf autres projets sont tous des projets de commercialisation et représentent la somme de 1.165.137 £.

La part la plus importante revient au secteur "viande" avec 6 projets pour un montant de 822.933 £. Il s'agit de la construction ou de l'extension d'abattoirs ou d'installations de préparation de viande dans les comtés de Dublin, Laois, Offaly, Roscommon, Sligo et Waterford. Deux projets, représentant £ 40.316, concernent le secteur "Fruits et légumes" : l'extension d'une installation de préparation de légumes surgelés à Banagher (Offaly) et d'installations de stockage de pommes à Dungarvan (Waterford). L'unique projet restant, (pour un montant de 301.888 £) porte sur la construction d'une fabrique d'aliments pour animaux à Farranfore (Comté de Kerry).

L'Italie compte 41 projets pour un montant total de 11.277.598.417 Lit., dont 17 projets d'amélioration des structures de production représentant 3.263.026.524 Lit.

Il s'agit de travaux d'amélioration foncière dans les provinces de Bologne, Ferrare, Forlì, Modène, Parme, Ravenne et Reggio d'Emilie (1 projet); construction ou renforcement d'aqueducs ruraux dans les provinces de Bolzano, Gènes, Imperia, Matera, Pérouse et Terni; travaux d'électrification dans les provinces de Matera et de Parme; travaux de boisement dans les provinces de Gènes, Matera et Rome; réencépagement de vignobles spécialisés dans les provinces d'Ancône et de Macerata et la construction d'un centre pour la fécondation artificielle et l'étude de la pathologie de la reproduction animale dans la commune de Venaria (Turin).

Le dernier projet concerne divers travaux d'aménagement hydraulique sur le territoire de Gesico, dans la province de Cagliari.

Les deux projets mixtes (représentant 383.429.265 Lit.) portent sur la construction : 1°) d'une installation pour la production, la récolte et le stockage d'aliments du bétail et l'acquisition de machines agricoles pour la culture du maïs dans la province de Mantoue, 2°) d'un centre pour la protection et la valorisation de la race bovine "Chianina umbra" dans la commune de Pérouse.

Sur les 22 projets de commercialisation, qui représentent 7.631.142.628 Lit., quatre concernent le secteur "Fruits et légumes" (pour un montant de 987.433.495 Lit.) : la construction ou l'agrandissement de centrales de fruits et/ou légumes dans les communes de Laives (Bolzano), Aldeno (Trente), Chieti Scalo (Chieti) et Udine.

Dix projets concernent le secteur vinicole et représentent 3.296.799.427 Lit. Il s'agit de : l'extension de caves coopératives dans les provinces d'Agrigente (2), Chieti (2), Padoue et Reggio d'Emilie; la construction : d'un centre pour la récolte et la vinification à Montenero di Bisaccia (Campobasso), d'une installation de mise en bouteilles à

Squinzano (Lecce), d'un centre régional de commercialisation des vins sardes à Cagliari et d'un centre régional pour la valorisation et la commercialisation des vins du Frioul et de Vénétie-Julienne à Zoppola (Pordenone).

Les huit projets restants sont des projets "Divers", représentant la somme de 3.346.909.706 Lit. Il s'agit de : la construction d'huileries coopératives à Baiano (L'Aquila) et à Montopoli Sabina (Rieti) et d'un établissement pour la récolte et le séchage du maïs, la sélection de semences, la commercialisation de l'orge de brasserie et la préparation d'aliments du bétail à Basiliano (Udine); l'extension d'installations de séchage et de stockage du maïs dans la province de Rovigo (2 projets); la modernisation et la restructuration d'une fabrique coopérative d'aliments du bétail à Gatteo (Forli); l'achèvement d'installations pour la récolte, le conditionnement et le stockage de tabac brut dans plusieurs communes de la province de Pérouse; la construction d'une sucrerie à Ostellato (Ferrare).

L'unique projet du Luxembourg concerne la construction d'un séchoir et d'une installation de nettoyage de semences dans la région de Diekirch-Ettelbruck et représente la somme de 760.250 F. Lux.

Aux Pays-Bas, parmi les 20 projets, représentant la somme totale de 20.745.134 Fl., sept concernent l'amélioration des structures de production, pour un montant de 9.750.320 Fl. : deux portent sur des travaux hydrauliques en Hollande méridionale et Drente et représentent 418.762 Fl. et cinq sont des projets "Divers" pour un montant de 9.331.558 Fl. : des travaux de renforcement du réseau d'électricité en Frise; la création d'une pépinière de sapins dans le Brabant septentrional; l'extension d'une exploitation expérimentale à Colijnsplaat (Zélande); la construction d'une centrale d'élevage de veaux mâles et d'une centrale d'insémination artificielle, situées respectivement à Terwispel et à Giekerk (Frise).

Les deux projets mixtes représentant 2.050.380 Fl., portent sur la construction : d'une fabrique expérimentale de compost préensemencé pour la culture de champignons à Blitterswijk et d'un institut de recherche sur l'alimentation du bétail dans le Flevoland oriental.

Parmi les 11 projets de commercialisation (pour un montant de 8.944.434 Fl.) les projets du secteur "viande" représentent 4.401.704 Fl. Il s'agit de : la construction ou l'extension d'abattoirs dans les provinces de Brabant septentrional, Drente, Hollande septentrionale, Gueldre (2) et OverijsSel.

Deux projets concernent le secteur "Fruits et légumes" pour un montant de 962.930 Fl. : l'installation d'une trieuse à cornichons dans une coopérative de fruits et légumes à Helden et l'agrandissement d'une criée aux fruits et légumes à Grubbenworst, tous deux dans le Limbourg.

Les trois projets restants sont des projets "Divers" qui représentent 3.579.800 Fl. : l'agrandissement de criées aux fleurs à Honselersdijk (Holl. mérid.) et à Vleuten (Utrecht) et la construction d'un centre de commercialisation de bulbes à fleurs à Lisse (Holl. mérid.).

Au Royaume-Uni 7 projets, qui représentent 890.544 £ (sur un total de 26 projets pour un montant de 2.801.978 £) concernent l'amélioration des structures de production. Tous concernent des travaux hydrauliques dans les Comtés de Cambridge, Durham, South Humber, Lincoln (2), Nottingham et York.

Il reste donc 19 projets, tous de commercialisation, pour un montant de 1.911.434 £.

Le secteur "Viande" compte 9 projets représentant 1.220.736 £. Il s'agit de la construction, l'extension ou la modernisation d'abattoirs ou d'installations de préparation de viande à Londonderry, Antrim, et Newry (Irlande du Nord) à Turiff (Aberdeenshire), Saltcoats (Ayrshire), près de Llanbyther (Dyfed), à Blaenavon (Monmouthshire), Brighouse (Yorkshire), et à Manchester.

Deux projets, représentant 59.586 £, concernent le secteur "Fruits et légumes" : la construction d'installations pour l'emballage, la sélection et le stockage de pommes à Armagh (Irlande du Nord) et pour l'extraction du jus de pommes à Killyman (Co. Tyrone).

Les 8 projets restants sont des projets "Divers" pour un montant de 631.112 £.

Il s'agit de : la construction ou l'extension d'installations de séchage et de stockage de céréales à Mintlaw et à Pitmedden (Aberdeenshire), Alloa (Clackmannanshire), Methil (Fife) et Strabane (Co. Tyrone); d'installations de préparation de semences à Belfast (Ulster) et à Twyford (Berkshire); ainsi que la construction d'une unité de transformation de la luzerne à Wormersley (Yorkshire).